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K rokovaniu nášho mest-
ského parlamentu mám 
neoficiálnu pripomienku. 
To, že je v priamom 
prenose, by mali vedieť už 
všetci Bánovčania. Pohľad 
na rokujúcich za stolmi 
plných papierov alebo 
notebookov kazia veľké 
fľaše minerálok. Nielen 
kameraman, ale aj fotograf 
má problém vybrať uhol 
záberu tak, aby na každej 
fotke nedominovala 
plastová fľaša. Čo tak 
sklený krčah s čistou, resp. 
citrónovou vodou? Nebol 
by to prvý krok a vzorový 
príklad k environmen-
tálnemu mysleniu? A čo 
tak napríklad vyhlásiť 
v meste zber plastových 
fliaš, napríklad na školách, 
a tých najaktívnejších 
odmeňovať? Keď sa to 
dá s papierom, prečo nie 
s plastovými fľašami?
  Alena Borszéková 
 šéfredaktorka

Na margo

V sobotu 21. septembra 
ožije naše mesto 

najväčším farmárskym 
festivalom 

na Slovensku!

Na MňamFest 
môžete prísť 
bezplatnou MHD!

Prvú Bánovskú babu vyhrali top babky

Náročne osemhodinové zastupiteľstvo 

V  sobotu 7. septembra 
stačilo nasledovať cesnakovo 
- majoránkovú vôňu a tá vás 
zaručene zaviedla na ihrisko 
pri Žihadielku, na  sídlisku 
Dubnička. A tam sa už diali 
veci! Od  deviatej sa stavala 
nafukovacia odrážacia dráha 
pre deti, pripravovali sa stoly 
pre hostí a na ne sa ukladali 
rôzne napečené dobroty, 
ctená porota si obliekala 
zástery a učila sa rátať body. 
Aby sa vôňa zniekoľkoná-
sobila, súťažné tímy začali 
o desiatej, kedy bol oficiálny 
začiatok, v yberať svoje 
súťažné zemiakové baby, 
ktoré pripravili doma, z ter-
momisiek. Ich súťažné stolíky 
začali nadobúdať vizuálnu 
podobu, ktorá nenechala 
ľahostajný ani jeden chuťový 

Už pri schva ľovaní 
prvej správy o  plnení roz-
počtu mesta za prvý polrok 
2019 muselo vedenie mesta 
v ysvet ľovať nav ýšenie 
nákladov na čistenie mesta, 
vrátane kosenia, nakoľko 
sme prostriedky zakotvené 
v naplánovanom rozpočte 
na  celý rok vyčerpali už 
za  prvý polrok. Poslanec 

Dávid Holý postavil otázku, 
aj v súvislosti s prečerpaním 
prostriedkov na  verejné 
osvetlenie, či bol rozpočet 
na  tento rok zle nastavený. 
A  taktiež poukázal spolu 
s  poslankyňami Zuzanou 
Rydziovou a  Miroslavou 
Hudecovou na  nepre-
hľadnosť vo fakturáci i 
za  uvedené služby, chý-

bajúcu kontrolovateľnosť, 
resp. pasportizáciu a  tým 
aj dôveryhodnosť, že sú 
mestské financie efektívne 
využívané. Tak ako primá-
torka Rudolfa Novotná, aj 
prednosta Vladimír Vranka 
konštatova l i,  že nikdy 
nevieme, aká bude zima, 
aké bude leto, a do rozpočtu 
sa navrhujú spriemerované 

náklady za  posledné roky. 
Správa o  plnení rozpočtu 
bola nakoniec schválená, 
ale k téme sa poslanci vrátili 
aj neskôr, pri zmenách 
rozpočtu.

Všetky tri predložené 
správ y o  hospodárení 
za  prvý polrok – MsKS, 
BKC a SMM boli schválené 
bez diskusie, a  všetkých 

päť predložených informa-
tívnych správ bolo vzatých 
na vedomie (všetky nájdete 
na www.banovce.sk, v časti 
samospráva – materiály). 
Pri správe o  prideľovaní 
bytov zaznela požiadavka 
z  radov poslancov, aby sa 
neprideľovali byty nepla-
tičom a  aby mesto pred-
ložilo zoznam neplatičov 
aj s výškami nezaplatených 
dlhov voči mestu, niektoré 
sumy sú vysoké. „Sú to 
dlžoby aj z  predchádzajú-
ceho obdobia... Pracujeme 
na  zmenách v  domových 
poriadkoch. Byty budú 
p re ve re n é  a   urob ím e 
všetko preto, aby sa urobila 
náprava,“ povedala okrem 
iného primátorka. V súvis-
lost i  s   in format ív nou 
správou o  projektovom 
manažmente mesta zástup-
kyňa primátorky Mária 
Hajšová vysvetlila dotaz 

Pokračovanie na 4. strane >>

Hosťom 
Envirodňa 
klimatológ  
Jozef Pecho

V nedeľu 
pozývame 
na súťaž 
Bánovský silák 

Obývačky pod 
platanom aj 
Prečítané leto 
skončili, tešíme 
sa o rok

Pokračovanie na 3. strane >>

R okovanie mestského zastupiteľstva v stredu 11. septembra malo na programe až päťdesiat bodov na uznesenie, preto 
sa natiahlo až do neskorých večerných hodín. Najdlhšiu rozpravu priniesli zmeny v rozpočte ešte na rok 2019, kde 

väčšina poslancov schválila navýšenie dotácie pre futbal a hádzanú, čo niektorí označili za precedens. Veľa sa diskutovalo 
najmä o zvýšení nákladov na čistenie, resp. na zimnú údržbu mesta firmou Tedos a o novom cenníku za tieto služby, ktoré 
sa pravdepodobne budú riešiť verejnou súťažou. Osemhodinové rokovanie bolo bez interpelácií a bez diskusie.

Porota pri ochutnávke súťažných zemiakový báb – zľava Pavel Bročko, 
Zuzana Bridová, Miroslava Robochová a hlavná organizátorka nul-
tého ročníka podujatia Anna Struhárová

Bánovské top babky – zľava Jozefína 
Kuková, Emília Fikselová a  Anna 
Maková pri šúpaní zemiakov
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V  juhozápadnej časti 
Strážovskej hornatiny pri 
sútoku Bebravy a Trebichav-
ského potoka sa nachádza 
obec Slatina nad Bebravou. 
Vznik poľnohospodárskeho 
družstva sa datuje do  roku 
1960, kedy družstvo začalo 

hospodáriť na  ploche 113 
hektárov. V  súčasnosti má 
podnik 39 zamestnancov 
a obhospodaruje plochu asi 
750 ha, z  čoho 170 ha tvorí 
orná pôda a  580 ha trvalé 
trávne porasty. Podhorské 
prostredie svojím zložením 

pôdy a  unikátnymi vápen-
covými podložiami posky-
tuje ideálne podmienky 
na  dopestovanie dostatoč-
ného množstva objemových 
krmív pre 730 kusov zvierat. 
Družstvo sa špecializuje 
na  chov holsteinskeho 

plemena so zameraním 
na  produkciu mlieka. Jeho 
denná produkcia predstavuje 
pri súčasnom stave 7 tisíc 
litrov mlieka, z  čoho časť 
spracováva vo vlastnej pre-
vádzke. Holsteinské plemeno 
je najrozšírenejšie a zároveň 

najvýkonnejšie mliekové 
plemeno, je typom pre 
vysoko intenzívne výrobné 
podmienky a  to ako z  hľa-
diska manažmentu chovu, 
uplatňovania šľachtiteľských 
postupov, tak aj z  hľadiska 
chovateľských podmienok. 
Vyžaduje však dostatok živín 
potrebných pre optimálne 
biologické pochody. Zák-
ladným krmivom je kvalitná 
senáž, pozbieraná v  čase 
optimálnej zrelosti krmovín, 
doplnená dostatkom kvalit-
ného sena. Práve prostredie, 
v  ktorom sa poľnohospo-
dárske družstvo nachádza, 
poskytuje optimálne pod-
mienky pre zabezpečenie 
takýchto zložiek krmiva. 
O  úspešnosti a  kvalitách 
šľachtiteľského chovu v Slatine 
nad Bebravou svedčia mnohé 
ocenenia pre tunajšie zvieratá, 
ktoré pravidelne získavajú 
na  rôznych súťažiach. Naj-

novšie sa môžeme pochváliť 
fantastickým úspechom, 
keď na  Národnej výstave 
hospodársk ych zvierat, 
ktorá sa koná každoročne 
počas veľtrhu Agrokomplex 
v  Nitre, získali slatinské 
jalovice prvé miesta vo všet-

kých vekových kategóriách.
Ako čerešnička na  torte 
bolo ocenenie pre Najlepšiu 
plemennicu výstavy.

Od  roku 2016 sme sa 
presadili na  trhu s  novou, 
vlastnou značkou mliečnych 
výrobkov – Moja Kravička, 
ktoré vyrábajú v  novovybu-
dovanej prevádzke na  spra-
covanie mlieka. Pôvodnou 
myšl ienkou bola snaha 
spracovať aspoň časť dennej 
produkcie mlieka vo vlastnej 
réžii, a  nebyť tak odkázaní 
na  nízke v ýkupné ceny 
za  surové mlieko na  trhu. 
Ponúkli sme tak zákazníkom 
lokálny produkt, s  jasným 
pôvodom a  pr í behom, 
vyrábaný takmer kompletne 
ručne a tradičnými postupmi, 
čo sa stretlo s  okamžitou 
pozitívnou odozvou. Výrobná 
kapacita prevádzky bola ani 
nie do jedného roka od spus-
tenia prevádzky takmer plná. 

Momentálne zásobujeme pri-
bližne 100 predajných miest, 
vrátane dvoch vlastných 
podnikových predajní, čo 
svedčí o obľúbenosti a kvalite 
mliečnych výrobkov pochá-
dzajúcich priamo z  nášho 
družstva.  (PD Slatina)

reklama, MňamFest2

Poľnohospodárske družstvo 
Slatina nad Bebravou
Fantastický úspech 
na Agrokomplexe 2019

Bezplatnou MHD na MňamFest
V sobotu 21. septembra 

2019 doma nevarte! - vyzý-
vajú organizátori bánov-
ského MňamFestu. V sobotu 
nechajte auto doma a odvezte 
sa bezplatnou MHD! Mesto 
pre obyvateľov a  návštev-
níkov festivalu aj tento rok 
pripravilo špeciálnu auto-
busovú prepravu v  dopo-
ludňajších a popoludňajších 
hodinách. Harmonogram 
jázd bude k  dispozícii aj 
na  informačných plochách, 
na  internete, na  stálych 
zastávkach MHD v meste ako 
i na dočasnej zastávke, ktorá 
bude počas MňamFestu zria-
dená priamo v  centre – pri 
Lekárni sv. Kataríny. 

Tlačová správa mesta

Predajňa v Slatine

Predajňa v Bánovciach
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poslanca Jána Kšiňana 
k  plánovanému projektu 
prestupového bý vania 
na  ulici K  nemocnici , 
na  ktorý sme chceli získať 
peniaze mimo rozpočtu: 
„Pri zadávaní spracovania 
projektovej dokumentácie 
sme nevedeli odhadnúť 
náklady na  opravu. Dúfali 
sme, že sa do  stanovených 
limitov dostaneme. Ale 

nedostali sme sa. Aj iné 
samosprávy majú tento 
problém. Nezmestili sa 
do  limitov. Preto ideme 
na  ministerstvo vnútra 
rokovať o  tom, čo sa dá 
v tejto veci urobiť...“

Náv rh dopl n k u č . 
23 k  Všeobecne záväz-
nému nariadeniu mesta 
č. 66 o  režime užívania 
námestia navrhla Lucia 
Bieliková stiahnuť z  roko-
vania, nakoľ ko je proti 
zákazu pohybu cyklistov 
po  námestí, naopak navr-
huje ešte viac stojanov pre 
cyklistov. K  jej názoru sa 
pridal aj poslanec Peter 
Janáč , k tor ý poukáza l 
na rozvoj cyklistiky vo svete, 
resp. všeobecnej nemoto-
rovej dopravy. Na  námestí 
treba pohyb pre cyklistov 
presne vymedziť, nie zaka-
zovať. Návrh spomínaného 
doplnku sa jednohlasne 
z rokovania stiahol na pre-
pracovanie. Ďalšie doplnky 
k ďalším VZN boli tak, ako 
boli navrhnuté, aj schválené 
(týkali sa dotácií, držania 
psov, opatrovateľskej služby, 
školských obvodov, hazard-

ných hier - viac na  webe 
mesta). 

K  návrh doplnku č. 
12 v  VZN č. 72 o  určení 
výšky príspevku zákonného 
zástupcu na  čiastočnú 
úhradu výdavkov v školách 
a  školských zariadeniach 
vystúpili viacerí poslanci, 
pracovníci MsÚ, riaditelia 
škôl a  slovo dostali aj 
občania. Išlo najmä o návrh, 
ako riešiť režijné náklady 

na  školské stravovanie.
Doplnok bol nakoniec jed-
nohlasne schválený, ale so 
zmenou návrhu... (Nakoľko 
ide o  dosť komplikovanú 
problematiku, budeme sa 
tejto téme venovať samo-
statne v niektorom vydaní 
novín.) 

Poslanci ďalej zobrali 
na  vedomie tri predložené 
správ y – o  podaných 
a  riešených žiadostiach 
útvaru prednostu a  refe-
rátu práv nych služieb 
MsÚ, o  výsledku kontroly 
p o s k y tov a n i a  dot á c i í 
z  rozpočtu mesta Bánovce 
nad Bebravou, vykonanej 
Najv yšším kontrolným 
úradom Slovenskej repub-
liky v  dňoch 8.4.2019 až 
10.7.2019 a  o  previerkach 
prokurátora (upozornenie 
prokurátora aj správu pred-
nostu MsÚ o  opatreniach 
nájdete tiež v  materiáloch 
na  webe mesta). Schválila 
sa aj rekonštrukcia rozvodu 
tepla v  častiach Dubnička 
a  Stred firmou Byttherm, 
na  ktorej sa mesto nebude 
fi nančne podieľať, a zámer 
vybudovania karanténnej 

stanice pre odchytených 
psov na  území mesta 
(o ploche asi 15 m x 50 m) 
za  priemyselným parkom 
pri Horných Našticiach.

Po  vyše polhodinovej 
prestávke okolo osemnástej 
hodiny sa začala druhá 
časť rokovania, kde sa 
najskôr schvaľovalo päť 
žiadostí o  dotácie, resp. 
o  nenávratný f inančný 
príspevok na  päť pláno-
vaných projektov mesta – 
na podporu elektromobility 
(vybudovanie stanice pre 
elektromobily), na  ener-
getické audity verejných 
budov, na  rekonštrukciu 
futbalového areálu TJ Sokol 
Biskupice, na  varovný 
a  vyrozumievací systém 
a na dobudovanie základnej 
technickej infraštruktúry. 
P o s l e d n e  m e n o v a n ý 
projekt sa dotýka opráv 
a rekonštrukcií miestnych 
komunikácií, ktorý Zuzana 
Rydziová označila ako veľmi 
ambiciózny, nakoľko išlo 
o sumu milión eur. Navrhla 
znížiť sumu na  t r isto 
tisíc eur. Vedenie mesta 
v ysvet ľovalo myšlienku 
projektu, ktorý je viazaný 
na marginalizovanú komu-
nitu. Vedúci projektového 
riadenia MsÚ Vladimír 
Margolien zdôraznil: „Boli 
sme na  školení, kde nás 

pracovníci ministerstva 
informovali, že sme jediná 
samospráva zo západoslo-
venského kraja, ktorá môže 
čerpať tieto mimorozpočtové 
zdroje, takže máme veľkú 
šancu ich získať.“ Zámer 
tohto projektu nakoniec 

schválili 15 poslanci, traja 
sa hlasovania zdržali.

Najdlhšia rozprava bola 
ohľadom zmien rozpočtu 
na  rok 2019, z  toho vyše 
hodiny sa diskutovalo len 
o schválení dotácie pre šport. 
Hneď v úvode poslanec Ján 
Kšiňan podal poslanecký 
návrh na zvýšenie dotácie 
pre futbalový klub o  20 
tisíc eur a pre hádzanársky 
klub o 8 tisíc eur. Zuzana 
Rydziová ako predsedníčka 
f inančnej komisie zdô-
raznila, že je za  podporu 
športu, ale dotáciu schváliť 
neodporúčali. Celú žia-
dosť, písanú ako len list, 
treba dať do  racionálnej 
podoby a stanoviť podpore 
športu systém. Obdobného 
názoru bol aj Dávid Holý, 
aj primátorka, ktorá taktiež 
bola za  transparentnosť 
f i n a nc ov a n i a  š p or t u . 
Väčšina, najmä mladých 
poslancov sa vyjadrila, že 
chce podporovať šport čo 
najviac, ale treba systém 
prepracovať a  vrátiť sa 
k  dotácii na  októbrovom 
rokovaní. V rozprave dostal 
slovo aj tréner FK Martin 
Slovák, ktorý zdôraznil, 
že v  podstate žiadajú len 
tú sumu, o  ktorú im bol 
rozpočet znížený oproti 
predchádzajúcemu roku: 
„Fungujeme od januára ako 

nový futbalový klub. Zistil 
som, že niektorí poslanci 
o  tom ani nevedeli. Riešili 
sme veľké problémy, aby 
sme futbal v  Bánovciach 
zachránili . Plátali sme 
dlhy, aj z  rozpočtu na  rok 
2019...“ Zásadnou otázkou 

bolo, kde tieto peniaze 
v  rozpočte mesta nájsť. 
Vedúca finančného odde-
lenia MsÚ Eva Straňáková 
videla šancu v podielových 
daniach, ktorých „prísun“ 
do  rozpočtu by sa mal 
koncom roka zvýšiť. Táto 

základná informácia nako-
niec rozhodla o  tom, že 
poslanci navrhnuté dotácie 
schválili. Za  dotácie bolo 
desať poslancov, proti štyria 
a štyria sa zdržali. Poslanci 
i  pracovníci MsÚ žiadali, 
aby bolo použitie dotácie 
presne vymedzené, najmä 
pre mládež. Schválenie 
dotácií označili Dávid 
Holý i Miroslava Hudecová 
za  precedens a  poukázali 
na dôsledky tohto rozhod-
nutia. Ozvalo sa viacero 
protichodných názorov. 
K  v y pätej  situáci i  sa 
vyjadrila Zuzana Rydziová: 
„Nepáči sa mi táto rétorika 
namierená proti poslancom, 
ktorí boli proti schváleniu. 
Nie sme nepriatelia športu. 
Išlo len o to, aby sa potrebné 
veci doplnili...“ 

Debata o  zmenách 
v  rozpočte pokračovala. 
Miroslava Hudecová aj 
Dávid Holý poukáza l i 
na zvýšenie nákladov na čis-
tenie a  údržbu pre firmu 
Tedos. A najmä na cenník, 
k tor ý bol zv ýšený už 
v  apríli a  poslanci nemali 
o  tom informácie. Hlavný 
kontrolór Miroslav Kubica 
navrhol, že najlepším 
riešením je v ýberové 
konanie na  tieto služby, 
aby sme neporušovali 
zákon o verejnom obstará-
vaní. Primátorka Rudolfa 
Novotná navrhla, aby sa 
k  tomuto bodu zvolalo 

výnimočné pracovné roko-
vanie. Slovo dostal aj riaditeľ 
Tedosu Róbert Baran, ktorý 
vysvetlil nové investície, 
nové technológie a  najmä 
nové náklady vzniknuvšie 
novým zákonom o príplat-
koch, ktoré sa tiež premietli 

do ceny služieb. Ale hovoril 
aj o  úsporách posypového 
materiá lu a  o  ochrane 
životného prostredia, ktoré 
viacerí poslanci kvitovali. 
Zdôraznil, že cenník služieb 
bol predkladaný transpa-
rentne. Odborní pracovníci 
MsÚ vysvetľovali aj nákup 
kvalitného posypového 
materiálu už teraz „v  lete“ 
za lepšiu cenu.

Pred lož ené zmeny 
rozpočtu na rok 2019 boli 
nakoniec 17 poslancami 
schvá lené. S  t ým, že 
za čistenie a údržbu mesta 
zaplatíme o  42 tisíc eur 
viac.

V  ďalšom rokovaní 
zastupiteľst va bol i  t r i 
návrhy uznesení vypustené 
z rokovania pre nedostatok 
podkladov a ďalších šestnásť 
bodov prerokovali a schvá-
lili poslanci neskoro večer. 
(Aktuálne znenie 19-strá-
nového uznesenia nájdete 
na  web stránke mesta.) 
Náročné osemhodinové 
rokovanie mestského parla-
mentu ukončila primátorka 
s  požiadavkou, vzhľadom 
k pokročilej hodine – bolo 
22.30 h, aby boli interpe-
lácie poslancov predložené 
zástupkyni len písomne. 
Do  diskusie sa  neprihlásil 
nikto. Na záver primátorka 
veľmi stručne informovala 
o akcii Envirodeň a pozvala 
všetkých na MňamFest. 

 Alena Borszéková 

spravodajstvo, stanovisko 3

Náročne osemhodinové zastupiteľstvo 
Dokončenie z 1. strany >>

Stanovisko poslancov k zmene rozpočtu na návrh 
poslanca Kšiňana - zvýšenie výdavkov o 28 tisíc eur

Dole menovaní poslanci vydávame 
toto stanovisko ako reakciu na  zmenu 
rozpočtu vykonanú na poslanecký návrh 
poslanca Jána Kšiňana, ktorý počas 
rokovania mestského zastupiteľstva 
žiadal o  poskytnutie ďalšej dotácie pre 
Mestský FC Spartak vo výške 20 tisíc eur 
a pre Hádzanársky klubu Sokol vo výške 
8 tisíc eur. Je pre nás neakceptovateľné, 

aby sa ignorovali odporúčania odbor-
ných poradných orgánov MsZ – komisií 
a obchádzali pravidlá, týkajúce sa tvorby 
a  čerpania mestského rozpočtu. Diš-
tancujeme sa od  takéhoto obchádzania 
pravidiel, za okamžité zaradenie žiadostí 
do rozpočtových úprav priamo na roko-
vaní zastupiteľstva bez predchádzajúceho 
prehodnotenia a pod vplyvom situácie, ak 

sa im neodporúča v danom čase a v danej 
výške vyhovieť. Podpora bánovského 
športu nám nie je ľahostajná, napriek 
tomu, že sme s týmto názorom konfronto-
vaní. Sme však za presné žiadosti o dotácie 
z rozpočtu a za ich transparentný tok. 

Sociálna oblasť, školstvo, starostlivosť 
o  občanov, investície do  údržby a  opráv 
majetku sú priority, ktoré čakajú na schvá-

lenie a  zafinancovanie. Od  postupu 
poslanca Kšiňana sa v  tomto prípade 
dôrazne dištancujeme a takéto nezodpo-
vedné postupy rozpočtových úprav ani 
v budúcnosti nepodporíme.

Lucia Bieliková, Ján Botka, Dávid 
Holý, Miroslava Hudecová, Peter Králik, 
Miroslav Libič, Naďa Ondrejková, 
Zuzana Rydziová, Dana Švecová
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Bude mať Slovensko stre-
domorskú klímu? Budeme ako 
vnútrozemská krajina pestovať 
pomaranče a palmy, alebo sa trápiť 
vlnami extrémnych horúčav a dlho-
dobým suchom? Aj na  podobné 

otázky dostali odpoveď účastníci 
besedy s  uznávaným slovenským 
klimatológom Jozefom Pechom 
v  piatok 6. septembra v  rámci 
podujadia Envirodeň. Jozef Pecho 
pochádza z Bánoviec, v súčasnosti 

pôsobí v  Slovenskom hydrome-
teorologickom ústave a  venuje 
sa aj popularizácii meteorológie 
a  klimatológie. V  rámci dvoch 
prednášok priblížil takmer 400 
študentom Gymnázia Janka Jesen-
ského a  Strednej odbornej školy 
strojníckej dopady globálneho 
otepľovania a náš vplyv na zmenu 
klímy. V popoludňajších hodinách 
v priestoroch mestskej knižnice bola 
pripravená beseda pre verejnosť. 
Najčastejšie otázky publika smero-
vali k možným riešeniam a ako my 
sami môžeme prispieť k  zníženiu 
osobnej uhlíkovej stopy. Podľa 
vyjadrení klimatológa na individu-
álnej úrovni je to zmenou životného 
štýlu, napr. znížením konzumácie 
mäsa, obmedzením využívania 
leteckej a  automobilovej dopravy 
a najmä prehodnotením konzum-
ného spôsobu života.

Environmentálnym témam 
sa školy na  území mesta venovali 
počas celého dňa. Zrealizovali via-
cero edukačných alebo praktických 
aktivít. V materských školách deti 
triedili odpad, spoznávali rastliny 
a venovali sa údržbe zelene. Školské 
dvory si upravili i žiaci základných 
škôl. V  ZŠ Školská privítali lek-
torov z  výchovno - vzdelávacieho 
projektu NEPZ, ktorí sú zároveň 
terénnymi pracovníkmi v  rezer-
vácii na Sumatre. Žiakov všetkých 
ročníkov oboznámili s  kritickým 
stavom koralových útesov v  tejto 
oblasti. V  ZŠ Gorazdova sa žiaci 
učili o  živote včiel a  zoznámili sa 
s prácou včelára, diskutovali o výz-
name vody a  stromov, zamysleli 
sa nad pôvodom potravín a nevy-
hnutnosťou ich dovozu leteckou 
a lebo kamiónovou dopravou. 
Pomocou brainstormingu vytvorili 

na tabuľu myšlienkovú mapu pojmu 
klíma a vysvetlili si i pojmy sucho 
a povodeň a čo je to trvalo udrža-
teľný rozvoj planéty. 

Tlačová správa mesta (skrátená)
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Envirodeň: Prehodnoťme konzumný spôsob života 

Prvú Bánovskú babu vyhrali top babky

Seniori z JDS Sami sebe vo Veľ kých Chlievanoch

pohárik. Súťažných tímov 
bolo sedem: Bánovské top 
babky, Mestská bánovská 
cibuľa, Salsa BN, Anjeli-
kovo, Bánovskí behúni, 
Muzeta a  Bánovské baby 
bez lepku. Porota to mala 
veľmi ťažké a  z ložité. 
Členovia tohto dôležitého 
rozhodovacieho inštitútu 
koštovali, prežúvali a neve-
deli sa vynačudovať, aká 
dobrota môže byť zemia-
ková baba, keď je pripravená 
s  láskou,  radosťou a  oko-
renená drobnou dávkou 
rivality. Keď sa dočudovali 
– rozhodli o  najlepšej. 
Vš e t k y  b ol i  v ý b or né 
a  chutili nielen porote, ale 
aj ostatným návštevníkom. 
No nestač i lo pr i n ies ť 
len najlepšiu babu! Bolo 
treba dokázať aj tímového 
ducha v rôznych súťažiach. 
Najlepší šupák a  šupaňa 
museli v  časovom limite 

ošúpať kilo zemiakov, tímy 
na  čas skladali bánovský 
erb, hádali slová odčítané 
z  úst „napovedača“, odo-
vzdávali si slovíčka v  rade 
za sebou, čím sa absolútne 
zmenil ich význam, kým 

dorazi l i k  poslednému 
„počúvačovi“. Skrátka - 
kopec zábavy, ktorý ale tiež 
prinášal vytúžené body. 
Tie sa nakoniec pripočítali 
k  bodom od  poroty a  pri-
niesli absolútne víťazstvo 

Bánovským top babkám. 
Víťazmi boli vlastne úplne 
všetci, ktorí sa tejto prí-
jemnej akcie zúčastnili, a je 
úplne jedno, na  ktorom 
mieste sa umiestnili. Tí, 
ktorí si zakúpili tombolu 

a  stálo pri nich šťastie, 
mohli sa tešiť aj z hodnot-
ných cien, ktoré venovali 
štedrí sponzori. Niečo zo 
svojho umenia a  tempera-
mentu predviedli Muzeta, 
aj bánovská Salsa a  tak 

sa ihrisko roztancovalo 
a rozpohybovalo sa trávenie 
skonzumovaných dobrôt. 
Miroslav Zdvorilý zahral 
na  svojich hand panoch 
a  jeho manželka Gabriela 
sa postara la o  zdravé 
nealko bylinkové a ovocné 
občerstvenie. Kvapky dažďa 
to vzdali – nestíhali nasade-
nému tempu a roztancovali 
sa až po  skončení celej 
akcie. Anička Struhárová 
opäť dokázala, že vie spojiť 
ľudí pre dobrú vec - tak 
ako sa jej to podarilo aj pri 
hlasovaní za  Žihadielko. 
Z tejto akcie sa musí stať tra-
dícia. Tak sme sa rozhodli. 
Ďakujeme všetkým, ktorí 
Bánovskú babu podporili 
svojou účasťou, aj tým, ktorí 
sa na  nej podieľali organi-
začne. Veľká vďaka na záver 
patrí sponzorom, aj mestu 
Bánovce nad Bebravou, 
MsKS a ZŠ Gorazdova.

 Zuzana Bridová

Základná organizácia 
Jednoty dôchodcov Slovenska 
vo Veľ kých Chlievanoch 
v  spolupráci s  obcou Veľké 
Chlievany a  s  Okresnou 
organizáciou JDS Bánovce 
nad Bebravou, pripravila pre 
seniorov základných organi-
zácií JDS Bánovského okresu 
krásne podujatie pod názvom 
SAMI - SEBE. Účastníkov 
privítala vyzdobená sála Kul-
túrneho domu, prestreté stoly 
a hlavne dobrá nálada a radosť 
zo spoločného stretnutia 
po  roku. Účastníkov aj 
hostí - trenčianskeho župana 

Jaroslava Bašku a niektorých 
starostov privítala prvá dáma 
hostiteľskej obce Zuzana 
Flórová. Seniori prichystali aj 
bohatý program z vlastných 
radov a  rodinných prísluš-
níkov. Bolo na  čo pozerať, 
bolo komu a  čomu tlieskať, 
bolo sa z  čoho tešiť. A  keď 
do tanca zahrala hudba, pre-
stali seniori myslieť na boľavé 
kolená a  dali sa do  tanca. 
Ďakujeme priatelia z Veľkých 
Chlievan za krásny zážitok. 

 Jozefa Sokolíková, 
 predsedníčka OO JDS 

 Bánovce nad Bebravou

Dokončenie z 1. strany >>

Foto: Marek Kasala

Foto: Miroslava Robochová

(Poznámka redakcie: Viac infor-
mácií prinesieme v  rozhovore 
s  Jozefom Pechom v  budúcom 
vydaní novín.)
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S letom sa končili aj pod-
ujatia Obývačky pod platanom
alebo Prečítaného leta. Spolu 
s hosťami a vernými divákmi 
sme však prežili príjemné 
chvíle plné hier, tvorivých 
aktivít, zaujímavých roz-
hovorov a  knižných tipov. 
Počas šiestich podujatí nás 
navštívili nielen zakladateľky 
iniciatívy Prečítané leto, ale 
aj súčasné slovenské autorky 
a ilustrátorky detských kníh. 
Deťom sme ponúkli priestor 
pre ich tvorivú realizáciu, ale 
aj pohybové vyžitie. Mohli si 
vytvoriť originálny čitateľský 
preukaz a záložku do knihy, 

dokázať svoju šikovnosť pri 
striekaní z  vodnej pištole, 
spoločne vymysleli a nakres-
lili „čokoládovú“ krajinu a jej 
obyvateľov, vyrobili si origi-
nálne lapače snov, vyrábali 
farby a súťažili, kto nakreslí 
najzaujímavejší dopravný 
prostriedok priamo na dlažbu 
námestia. Pravidelne prišlo 
na  každé stretnutie okolo 
päťdesiat divákov, malých aj 
veľkých, ktorí mali možnosť 
zapojiť sa do  aktivít, poroz-
právať sa s  hosťom alebo si 
len tak posedieť s  knihou 
v  ruke z  výberu bánovskej 
knižnice či kúpiť si knižku, 

ktorú nám hostia prišli pred-
staviť. Deti sa spolu s rodičmi 
zabavili a dúfame, že aj trošku 
priučili, veď Prečítané leto
a  Obývačka pod platanom
sú aj o  tom, aby deťúrence 
„nezaspali na vavrínoch“ a aj 
počas prázdnin objavovali 
svet okolo seba. Dohromady 
bolo tém deväť, presne toľko, 
koľko bolo prázdninových 
týždňov. V  našej obývačke 
sme sa venovali šiestim 
z  nich, keďže stretnutí bolo 
dohromady šesť. Pre tých, 
ktorým sa málilo, mali tety 

knihovníčky počas prázdni-
nových týždňov pripravený 
výber detských kníh podľa 
aktuálnej témy Prečítaného 
leta. Veď do  našej knižnice 
pribudli nové tituly aj podľa 
odporúčaní odborníkov 
z  Prečítaného leta a  mnohé 
z nich si už teraz našli svojich 
čitateľov. Všetky tieto aktivity 
sme mohli zrealizovať aj 
s podporou Participatívneho 
a  komunitného rozpočtu 
TSK, za  čo ďakujeme a  už 
teraz sa tešíme na  leto 2020. 

Zuzana Janáčová, BKC

Mestská knižnica Ľ. Štúra 
v spolupráci s MsKS organizo-
vala už deviaty ročník súťaže 
v kreslení kriedami na dlažbu 
pod náz vom Maľované 
námestie. To opäť pokryli 
detské kresby, tento rok 
na tému Dopravné prostriedky. 
Súťažilo sa v rôznych vekových 
kategóriách pod dohľadom 
skúsenej poroty – Zuzana 
Jedináková, Naďa Benešová 
a  ilustrátorka Adela Režná, 
ktorá bola hosťom posledného 
tohtoročného stretnut ia 
v  Obývačke pod platanom. 
V najmladšej kategórii sa tra-
dične víťazmi stali všetky deti 
a  boli odmenené sladkosťou 
a  omaľovánkou. V  druhej 
kategórii boli najlepšími 
kresličmi Sabína Hostačná, 
Dorotea Dúbravková, Juliana 
Žatková, v  tretej kategórii 
Adam Jedinák, Laura Pitlo-
vaná, Filip Drietomský a vo 

štvrtej kategórii Nina Ambru-
sová, Paulína Žatková a Adela 
Schuchmannová. Porota 
udelila špeciálnu cenu Bianke 

Bibkovej. Výhercovia boli 
odmenení vecnými cenami 
a diplomom. Po vyhodnotení 
súťaže pokračovala obľúbená 

Obývačka pod platanom
besedou s  Adelou Režnou... 

Text a foto:
  Janka Melasová

spoločnosť, kultúra 5
 Spoločenská kronika

Slavomír Belan a Ivana Mikušová
Petra Kubrická a Michal Kako

Uzavreli manželstvo

V stredu 18. septembra o 7.00 h vás veľmi radi 
privítajú tréneri v  Crossgyme na  Mlynskej ulici 
v  rámci ranného tréningu. O deň neskôr, teda vo 
štvrtok 19. septembra, tam môžete prísť opäť. Tento-
krát bude na programe Cross tréning so začiatkom 
o  17.00 h. V  ten istý deň usporiada Ži:va ďalšie 
vydanie Vedomostného kvízu. Prihlásiť sa môže 
každý, kto je súčasťou teamu. A to priamo v Ži:ve 
alebo v  komentároch na  ich facebooku. Začiatok 
kvízu je o 19.00 h a vstupné je 2 eurá. V piatok 20. 
septembra nastúpia bánovské hádzanárky na ďalší 
domáci zápas nadnárodnej MOL ligy. Ich súperkami 
budú hráčky z  Veselí nad Moravou. Stretnutie sa 
odohrá v  Mestskej športovej hale so začiatkom 
o  18.30 h. Sobota 21. septembra bude v  našom 
meste patriť milovníkom výborného jedla a zábavy. 
Na programe totiž bude jubilejný desiaty ročník fes-
tivalu MňamFest, ktorý začína pod taktovkou zná-
meho moderátora a zabávača Štefana Skrúcaného 
o 10.00 h. Tradične ho odštartuje jazda kočov z Far-
skej ulice na Námestie Ľ. Štúra. V sobotu od 10.45 h 
sa v mestskej športovej hale rozbehnú súboje žiakov 
v zápasení a v nedeľu 22. septembra od 13.00 h prídu 
si do nášho mesta – na parkovisku pred nemocnicou 
zmerať svoje sily muži v  súťaži Bánovský silák.
A už v predstihu avizujeme koncert severobritského 
tradičného folkového speváka a gitaristu Johnyho 
Campbella a to vo štvrtok 26. septembra o 20.00 h 
v Ži:ve!  (r)

KAM v meste a okolí

Naozajstná rozlúčka 
s Obývačkou pod platanom 
a Prečítaným letom sa konala 
v  stredu, 4. septembra. 
Na  Maľované námestie 
v y z d o b e n é  k r e s b a m i 
dopravných prostriedkov, 
prišli nielen šikovné deti, 
ale aj posledný obývačkový 
hosť. Adela Režná má 
k  farbám a  kresbám veľmi 
blízko. Je ilustrátorka aj 
s p i sovate ľ k a  z árove ň . 
Pochádza z Myjavy, Strednú 
umeleckú školu vyštudovala 

v  Trenčíne a  VŠVU v  Bra-
tislave, kde aj momentálne 
žije. Jej ilustrácie zdobia 
a dotvárajú viacero titulov, 
napríklad Denník Majky 
z  Majáka, Smelý zajko 
v  Paríži, Marínka Soma-
rinka a  ďalšie. Spolu ich 
je sedem. Spolupracuje aj 
s  detskými časopismi. Jej 
túžba kresliť aj  písať sa 
naplnila vydaním knihy 
s názvom Cukrové topánky. 
Maškrtný Cyril v  nej pri-
chádza na  to, že sladkosti 

treba jesť s mierou. Povala 
skrýva tajomstvo cukrových 
topánok aj Cyrilovho schud-
nutia... Tajomstvo Adel-
kinho úspechu sa skrýva v jej 
talente a  skromnosti. Pri 
poslednom čítaní Prečíta-
ného leta vznikol spontánny 
nápad vytvoriť a  nakresliť 
nášho vlastného bánov-
ského maskota. Tipy, ako by 
mal vyzerať, vyšli priamo 
z publika a tak náš maskot 
má mať farebné ponožky, 
biele tričko a na ňom znak 

mesta, dlhé strapaté vlasy, 
klobúk, veľké uši, bradu 
zaplatenú do vrkoča a musí 
byť držiteľom preukazu 
mestskej knižnice. Víťazná 
kresba bude odmenená 
knihou Adelky Režnej... 
Tak takýto tvorivo súťažný 
bol koniec tohtoročného 
Prečítaného leta. Platan 
nám už posielal zhora listy 
na rozlúčku a v nich napí-
sané, že smútok sa odkladá. 
Veď o rok čítame zas! 

 Zuzana Bridová

Najoriginálnejší bánovský maskot bude odmenený

Dvere obývačky definitívne zatvorené

Maľované námestie s besedou pod platanom

V piatok bežím s kamoškou na priehradu, keď 
zaznie otázka: „Čo budeš zajtra variť?“ „Vieš, že ani 
neviem! Musím vymyslieť niečo rýchle, lebo idem 
na ihrisko... je tam Bánovská baba.“ „Vidíš, to by mi 
ani nenapadlo... veru som už dávno babu nerobila! 
Zajtra bude aj u nás!“ V sobotu ráno mi zavolá ses-
ternica: „Čo porábaš?“ pýta sa. „Idem na ihrisko, je 
tam Bánovská baba,“ odpovedám. „Tak toto je dobrý 
tip! Zarobím aj ja, na takú fajnovú - so slaninkou. 
A obed mám vyriešený! Ďakujem za tip!“ Ako tak 
kráčam na ihrisko, zavolám kamoške a konšpirujem: 
„Urob rýchlo babu... zostav tím a poď za mnou!“ „Môj 
tím ešte leží v posteli a čaká, kým konečne po týždni 
stravovania v školskej a závodnej jedálni navarím... 
operiem a upracem. Ale nápad je to dobrý - idem 
robiť babu pre domáce účely.“ Ako vidíte a čítate - 
širší dosah tejto akcie je priam neočakávaný, ale 
zrejmí. Skúste uhádnuť, čo som (ako správna baba) 
varila, keď som prišla z ihriska?  (zb)

 Dnes píše Zuza.nka

Slovenský zväz pro-
tifašistických bojovníkov 
Bánovce nad Bebravou 
pozýva širokú verejnosť 
na  Výstavu výtvarných 
a literárnych prác žiakov 
základných škôl k  75. 
výročiu SNP. Príďte si 
pozrieť práce detí, ktoré 
boli vyhodnotené a ocenené 
na seminári pri príležitosti 
výročia SNP v  Uhrovci. 

Výs tava  j e  o t vore n á 
na  požiadanie od  6.  sep-
tembra do  31. októbra 
v   pr ie s toroch Múzea 
Partizánskej brigády Jana 
Žižku v  Bánovciach nad 
Bebravou .  Minimálny 
počet záujemcov je desať 
osôb. V  prípade záujmu 
kontaktujte Štefana Švelku 
na tel. č. 0908 860 626 alebo 
oblvtn@szpb.sk.  (szpb)

Pozvánka na výstavu do Múzea 
Partizánskej brigády J. Žižku



16. september 2019 Číslo 36 šport, platená inzercia6

na facebooku 

V oklieštenej zostave sme nemali nárok
Zora Olomouc – Sokol Bánovce 41:24 (20:11)

Osem nást y roční k 
medzinárodnej česko-
-slovenskej MOL l ig y 
v  hádza nej  ž ien ma l 
na  programe stretnutia 
tretieho kola. Naše hádza-
nárky sa vo výrazne oklieš-
tenej zostave predstavili 
za riekou Moravou na palu-
bovke Olomouca. Hanáčky 
potvrdili úlohu favoritiek 
a  oslabený celok Báno-

viec porazili 41:24. Pod 
jednoznačný výsledok sa 
podpísal aj fakt, že v kádri 
Sokola absentovali pre cho-
robu štyri hráčky a navyše 
hosťujúce dievčatá z Topoľ-
č ia n a  Par t izá nskeho 
nastúpili za svoje materské 
kluby vo vzájomnom derby 
prvej ligy. Domáce hádza-
nárky sa od úvodu zahryzli 
do nášho oslabeného tímu 

a  v  6. minúte viedli 5:0. 
Vzápätí sme znížili skóre 
o jeden bod, no o minútu už 
bol stav 7:1. V 12. minúte sa 
našim dievčatám podarilo 
znížiť na  9:5, ale domáce 
to nerozhodilo a  naďalej 
napĺňali rolu papierového 
favorita. Strieľali jeden gól 
za  druhým a  po  prvom 
polčase viedli komfortne 
o  deväť zásahov 20:11. Aj 

v druhom dejstve hanáčky 
neustále navyšovali svoje 
vedenie. Zora nakoniec 
zv íťazi la o  sedemnásť 
gólov 41:24. Zostava Sokola 
Bánovce: P.Pokorná, P.Re-
hušová – V.Matejíková 2, 
Pavlovská, Z.Galková 4, 
I.Michaličková 3, M.Šiplá-
ková 2, I.Escherová, V.Žit-
ňanová 7/5, H.Žitňanová 2. 

  (aj, mp)

Tri body sme si zaslúžili
MFK Spartak Bánovce – FC Baník Prievidza 2:0 (0:0)

D o   r e g i o n á l n e h o 
derby stretnutia prišl i 
hostia s  novým trénerom 
Dušanom Uškov ičom, 
ktorý v  minulosti pôsobil 
aj v  Bánovciach a  via-
cerých hráčov Spartaka 
dobre pozná .  Host ia 
vkroči l i do  stretnut ia 
odvážne a  vypracovali si 
najskôr jednu pološancu 
a  pri druhej príležitosti 
si Škultéty zle spracoval 
loptu. Zverenci trénera 
Slováka sa prebrali, no 

po peknom prieniku Laca 
nedokázali zo skrumáže 
loptu pretlačiť do  siete. 
Následne pohľadnú akciu 
predviedol Kyselica, ale 
Zita v  tutovke prekopol 
brankára i  bránku hostí. 
V  druhom polčase bolo 
na tímoch vidieť, že kto dá 
prvý gól, zvíťazí. Najskôr 
sa vyznamenal domáci 
brankár Korček, ktorý 
chytil vyloženú príležitosť 
Jánošíka. Vzápätí platilo 
na  druhej strane - nedáš 

dostaneš, keď po  peknej 
individuálnej akcii Zitu 
v 62. minúte otvoril skóre 
Kochan. Po  góle sme boli 
lepším celkom, no utešenú 
strelu Kráľa do  šibenice 
Bolfík zneškodnil. V  74. 
minúte prišla kuriózna 
situácia, keď po  strele 
Laca sa k  lopte dostal 
Turoň, ktorý vyslal loptu 
na brankára hostí a Bolfíka 
lopta doslova preskočila. 
Vzápätí ešte Turoň z pria-
meho kopu opečiatkoval 

brvno. Štandardnej situácii 
predchádzal nešetrný faul 
Adamčeka na  Kochana, 
za  ktorý uvidel červenú 
kartu. Tri body sme si 
zaslúžili, i keď hostia pred-
viedli v Bánovciach sympa-
tický výkon. Góly: Kochan 
62, Turoň 74. Zostava 
Bánovce: Korček - Zelenák, 
Rusinko (81.Igaz), Tabak, 
Kráľ, Morávek (90.Láska), 
Kyselica (73.Nazár), Turoň, 
Zita (87.F.J.Kocan), Laco, 
Kochan.  (aj,mk)

Tomáš Galbo vytvoril 
slovenský rekord 
v trojboji aj v tlaku

V prvý septembrový víkend sa Tomáš 
Galbo zúčastnil medzinárodnej súťaže 
Dunajský Pohár v Mukačeve na Ukrajine. 
U našich východných susedov reprezentoval 
Slovensko v  klasickom silovom trojboji 
a  nepočínal si vôbec zle. V  kategórii nad 
120 kg vybojoval fantastické zlato, keď 
v drepe dosiahol výkon 285 kg, v tlaku 205 kg a v ťahu 290 kg. 
Celkovým výkonom 780 kg a  výkonom v  tlaku vytvoril 
nový slovenský rekord aj rekord Dunajského pohára. Spolu 
s reprezentantmi Michal Gavrilo a Lukáš Gajdoš vybojovali 
pre Slovensko striebro v súťaži družstiev.  (mš,aj)
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Aj v tomto roku si naša 
bánovská základná organi-
zácia SZZP č. 1 zachovala 
tradíciu jesenných pozná-
vacích zájazdov. A 3. až 8. 
septembra sme navštívili 
Belgicko a  Holandsko. 
S našimi milými Bánovcami 
sme sa rozlúčili v  utorok 
podvečer a v stredu ráno nás 
privítal Brusel,  metropola 
Belgicka, ktorý je tiež pova-
žovaný za jedno z hlavných 
miest Európy, pretože je 
sídlom Európskej komisie.   
Všetci  sme s  úžasom 
obdivovali architektúru 
radnice a cechových domov 
na  námestí Grand Place, 
skvost gotiky – Katedrálu 
Sv. Michala, zastavili sme 
sa pri symbole Bruselu 
Manneken Pis – cikajúci 
chlapček, ochutnali sme 

typické špeciality – hra-
nolky, waf le a  belgické 
pralinky. Popoludní sme 
si prezreli jeden z  ďalších 
symbolov Belgicka – Ato-
mium (na  spoločnej foto), 
postavené pri príležitosti 
svetovej v ýstav y Expo 
v roku 1958 a Park miniatúr 
s  európskymi pamiatkami 
od  Big Benu po  Eiffelovu 
vežu vytvorený v  mierke 
1:25. Stredoveké mestečko 
Bruggy, pretkané sieťou 
kanálov, sme navštívi l i 
ďalší deň, prezreli sme 
si  h istor ické centrum 
so všetkými budovami, 
Baziliku Sv. krvi, 83 metrov 
v ysokú vežu Belfried... 
Popoludní sme sa presu-
nuli do  Antverp, druhého 
najväčšieho prístavného 
mesta v  Európe, ktoré je 

spojené so svetoznámym 
maliarom Rubensom. Deň 
sme zakončili po  presune 
už v Holandsku, návštevou 
skanzenu veterných mlynov, 
Kinderdijk. V  piatok sme 
absolvova l i prehl iadku 
mesta Del f t ,  známeho 
výrobou fajáns – čo je jemná 
farebná keramika. Pozreli 
sme si malebné námestie 
s radnicou a presunuli sme 
sa do  mesta Haag – sídla 
Medzinárodného súdneho 

dvora. Príjemným spes-
trením programu bola 
prechádzka po  prímorskej 
promenáde Scheveningen, 
známej aj vďaka obrazom 
Vincenta Va n Gogha . 
Posledný deň zájazdu 
sme prežili v  metropole 
Holandska v Amsterdame. 
Vďaka systému polkruho-
vých kanálov – grachtov, 
sa nazýva aj „Benátkami 
severu“. Previezli sme sa 
loď kou, obdivovali sme 
architektúru mesta, paláce, 
kostoly, múzeá, no a nene-
chali sme si ujsť možnosť 
nazrieť do  štvrte známej 
ako „štvrť červených sve-
tiel“ Vo večerných hodinách 
nás už čakal odchod na naše 
krásne Slovensko. 

Veronika Gajdošová, 
 predsedníčka ZO SZZP č. 1 

voľný čas, názor 7

Bánovčania za krásami Belgicka a Holandska

Krajské riaditeľstvo 
P o l i c a j n é h o  z b o r u 
v  Trenčíne upozorňuje 
motoristickú verejnosť, 
že v  súčasnom období 
môžu očakávať zvýšený 
výskyt zveri na  cestách 
a  tým aj zvýšené riziko 
vzniku dopravnej nehody 
spôsobenej stretom so 
zverou. Najmä v  období 
ruje stráca zver svoju 
ostražitosť a  je preto 
obzvlášť dôležité, aby 
svoju ostražitosť zvýšili 

vodiči motorových vozi-
diel. Výskyt zveri možno 
očakávať najmä na  ces-
tách vedúcich cez súvislé 
lesné porasty, na cestách 
vedúcich medzi poľami 
a   le sný m i pora s t m i 
a  okolo vodných tokov. 
K zrážke so zverou môže 
dôjsť v ktorúkoľvek dennú 
dobu, ale obzvlášť opatrní 
by vodiči mali byť najmä 
za svitania a za súmraku. 

Tlačová správa 
 KR PZ Trenčín

Zvýšený výskyt 
zveri na cestách!

Eu rópsk y  t ý ž deň 
mobility je kampaň, ktorá 
každoročne v  termíne 
od  16. do  22. septembra 
motivuje mestá, obce, 
organizácie a  jednot-
livcov, aby si vyskúšali 
a l t e r n a t í v n y  t r v a l o 
ud rž ateľ nej  doprav y. 
Používaním verejnej hro-
madnej dopravy, pešou 
chôdzou, cyk l ist ikou 
alebo inými alternatí-
vami k  individuálnej 
automobilovej doprave 
môžeme znížiť emisie 
uhlíka a  zlepšiť kvalitu 
ovzdušia a životného pro-
stredia okolo nás. Témou 
ročníka 2019 je „Prejdime 

sa spolu“ (z  anglického 
„Walk with us“). Ak máte 
chuť zorganizovať malé 
podujatie, preteky v chode 
na rukách, popoludňajšiu 
vychádzku s  paličkami, 
spoločné venčenie psov 
alebo budete celý týždeň 
odprevádzať skupinky 
školá kov pešo a lebo 
na kolobežkách do školy, 
dajte nám vedieť, pod-
poríme vás! Kontaktujte: 
etm@banovce.sk alebo 
038/7629 144. Viac infor-
mácií o kampani nájdete 
na  web stránke http://
eurotm2019.eurotm.sk/. 

Miroslava Robochová, 
 koordinátor kampane ETM

Európsky týždeň 
mobility aj u nás

SOM občan, mám názor... 
...aj na bánovské kúpalisko: som spokojný

Kúpalisko vtedy ešte na Svinskej 
pažiti bolo jediné, v ktorom som mal 
možnosť máčať svoje mladé telo. 
Na  prívode termálnej vody do  neho 
som sa ako mládežník aj brigádnicky 
podieľal. A  tešil sa z  toho, že aj my, 
Bánovčania budeme mať krásne nové 
kúpalisko a aj v tejto oblasti sa blýska 
na  krajšie časy. No moje nadšenie 
a nádeje rýchlo schladili vtedajší zod-
povední ľudia z MsÚ a Tedosu. Hotové 
kúpalisko s názvom už len Pažiť dali 
do  prenájmu súkromníkovi s  neur-
čitou spoľahlivosťou... Údiv z  tohto 
rozhodnutia „mestských pánov“ mi 
vyhnalo obočie až kdesi do  ofiny! 
A  asi nielen mne, ale aj veľkej časti 
mojich vrstovníkov. A „zaťal som sa“. 
Na Pažiť viac nevstúpim! Dve desať-
ročia som tento sľub aj dodržiaval. Ale 
ja som mienil a moja vnučka Alžbetka 

to ľahúčko dokázala zmeniť. S rodičmi 
už bola na viacerých kúpaliskách, ale 
nikde sa jej nepáčilo tak ako doma - 
na Pažiti v Bánovciach. Nechápal som. 
Ak som však chcel jeden z posledných 
prázdninových dní stráviť s  ňou, 
musel som sa podvoliť. Išiel som teda 
a „čumel ako teľa na nové vráta“. Dva 
krásne veľké bazény s  akurátnou 
vodou, detský bazén, šmýkalky, hoj-
dačky, preliezačky, trampolína... Pre 
odvážnych dlhý tobogán, pre smäd-
ných správne chladené pivko aj iné 
druhy alko aj nealko nápojov, rôzne 
chutné „pamlsky“. A všetko za slušné 
ceny, ústretový personál. A  všade 
čistota! Je to náhoda? Nechcelo sa mi 
tomu ani veriť a posledné prázdninové 
dni som strávil už len na Pažiti a nad 
pivkom sa zamýšľal nad svojou „zaťa-
tosťou“. Nie že by sa nenašli nejaké 

chybičky... Ale ak si porovnám ceny 
a možnosti vyžitia sa s najbližšími ter-
málnymi kúpaliskami, vychádza mi 
Pažiť ako jednoznačný víťaz! Všimol 
som si tu ešte jednu zvláštnu vec. 
Bolo tu veľa Čechov a áut z polovice 
Slovenska. Z bánovskou značkou naj-
menej... A Bánovčanov v mojom veku 
za tri dni osem! Škoda že je po sezóne. 
Ja na  Pažiť za  desať mesiacov neza-
budnem. Ale bolo by dobré, ak by si 
na tieto slová spomenuli aj iní podobní 
„zaťatci“, akým som bol ešte pred 
mesiacom aj ja. Presvedčili by sa, že aj 
v Bánovciach môže byť niečo dobré. 
Tento poznatok je aj pohladením 
pre dušu, že mesto, v ktorom žijeme, 
nemusí byť tou najväčšou „čiernou 
dierou“ Slovenska. 

Spokojný návštevník kúpaliska
  Milan Adamík

Foto: D. Kubanková

Ponúkame prácu pre vitálneho dôchodcu alebo 
živnostníka na pomocné práce v stavebníctve. Práca 
hlavne v  okrese BN (4 eurá v  čistom + odmeny). 
Tel. 0903 223 203. 

INZERCIA
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Sme tu pre vás 
v najťažších chvíľach

Zabezpečujeme komplet 
pohrebné služby

non-stop
0911 132 630

vlastná výroba 
živých vencov a kytíc

0914 327 411
pohrebníctvo@tedos.sk

POHREBNÁ 
SLUŽBA

Premiérovo s profíkmi
Túto nedeľu 22. sep-

tembra sa už po  15. krát 
vráti do nášho mesta súťaž 
silných mužov, nazvaná 
Bánovský si lák. Oproti 
predchádzajúcim rokom 
nepôjde o  finále sloven-
ského pohára amatérskeho, 
ale o Medzinárodný pohár 
profesionálnych dvojíc, čo 
znamená, že národný šam-
pióni z Poľska, Česka a Slo-
venska, rozdelení do dvojíc, 
budú súťažiť proti sebe. 
Bánovčan Branislav Golier 
sa po  trinástich rokoch 
opäť predstaví v roli súťa-
žiaceho. „Budem pretekať 
s päťnásobným najsilnejším 
Slovákom Igorom Petríkom. 
Prot i  nám sa postav í 
aktuálne najsilnejší Slovák, 
momentálne tretí najsil-
nejší z  majstrovstiev sveta 
František Piros s Marekom 
Tóhtom. Ľudia sa môžu 

tešiť na slovenskú, českú aj 
poľskú špičku,“ prezradil 
organizátor Bánovského 
siláka Branislav Golier, 
pre ktorého to môžu byť 
posledné preteky kariéry. 

Na  parkovisku pred 
pol i k l ini kou sa začne 
súťažiť o  13.00 hodine, 
chýbať nebude kultúrny 
prog r a m a n i  d iváč ke 
súťaže. 

Družstvá pretekárov 
sú postavené takto: SK 
1 - Golier, Petrík, SK 
2 - Piroš, Tóth, ČR - 
Žaloudek, Zadraži l, PL 
- Tomaszewski, Krzykala. 
Súťažiť budú v  piat ich 
disciplínach: viking press 
170 kg a vrece na 20 m, gule 
130,130,150,175 kg, priťa-
hovanie kamiónu na 20 m, 
super yok na rukách 270 kg 
a  kufre 150 kg na  20 m, 
guma 400 kg.  (bg, aj)


